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Úvod



JEŠTĚD 73 má za sebou rok a půl existence. Poprvé vám 
skládáme své účty v podobě výroční zprávy, kde byste 
měli nalézt vše podstatné o naší organizaci.

Tento dokument bude mít smysl, pokud si po jeho 
pročtení řeknete, že vaše peníze či energie, kterými 
jste nás podpořili, šly správným směrem.

Naším přáním je, aby obnova salónku nebo nové čalounění 
na závěsných křesílkách nebyly jen výkřiky do tmy. 
Smyslem těchto „malých“ akcí je upozornit na budovu 
Ještědu a její stav co nejvíce institucí, skupin a organizací, 
spojit všechny dohromady a konečně „pomoci Ještědu vrátit 
tehdejší lesk a přitom zachovat jeho původní tvář“.

 
 
 
Milena Lánská a Monika Čepelková 
JEŠTĚD 73



Práce



 
Náš cíl dle Stanov organizace
Cílem spolku je prezentovat Ještěd jednotně vůči veřejnosti 
a povzbuzovat zájem turistů i odborníků o tuto dominantu. 
Spolek chce sjednotit a koordinovat aktivity různých 
skupin týkající se Ještědu a napomoci vzniku podkladů 
a projektů pro budoucí rekonstrukci této unikátní stavby.

V uplynulém roce jsme díky vám, našim 
dárcům, pracovali na těchto akcích:

 
Rekonstrukce Rohanova kamene (červen 2012) – je jen málo turistů, 
kteří navštíví vrchol Ještědu a nevyfotí se před žulovým obeliskem, 
jde o Rohanův kámen, který označoval hranice dvou panství.

Obnova informačních tabulí na ochozu Ještědu (léto 2013) – ochoz 
Ještědu nabízí kruhový rozhled do všech světových stran, a proto se 
i Ještěd dá považovat za rozhlednu. Návštěvníci zde najdou nové 
informační tabule o všem podstatném, co se k Ještědu váže.

Rekonstrukce salónku na Ještědu dle původních plánů z roku 1973 
(srpen až prosinec 2013) – první část rekonstrukce jsme dokončili 
k 40. výročí Ještědu v září 2013, do konce roku jsme salónek 
doplnili o další křesla. Dnes se jeho podoba velmi blíží té, kterou 
měl v roce 1973, kdy byl Ještěd otevřen. Více o rekonstrukci 
salónku a jeho sponzorech se dočtete dále ve zprávě.



Oslavy 40. výročí otevření Ještědu – hlavním 
organizátorem oslav byl Liberecký kraj. My jsme přispěli 
obnovou salónku a s ní spojeným představením.

Pro další rok plánujeme
S architektem Otakarem Binarem připravujeme dokumentaci pro 
obnovu dalších částí interiéru, zejména prostor baru, vstupní haly, atd.

Plánujeme obnovit bar na Ještědu (podobně jako salónek), 
v rámci rekonstrukce se budou vyrábět repliky původního 
nábytku – křesla, stolky a barové židle,

Chceme renovovat původní vzhled čalounění 
na slavných závěsných křesílkách v hotelové hale.

Podrobněji k rekonstrukci salónku
Občanské sdružení JEŠTĚD 73 se rozhodlo obnovit salónek 
na Ještědu do takové podoby, jakou měl v roce 1973, tedy v roce, 
kdy se slavná stavba otevřela veřejnosti. Oslovili jsme ke spolupráci 
architekta Otakara Binara, který je autorem původních interiérů 
na Ještědu. Pro tuto rekonstrukci připravil technické nákresy tak, 
aby bylo možné vyrobit věrné repliky originálního nábytku. Peníze 
na rekonsturkci jsme získali od soukromých firem a dárců. Mezi 
ty největší patří Liberecký kraj a společnost JEŠTĚD, spol. s r.o., 
která zde na Ještědu provozuje hotel a restauraci.



Z historie
Hlavním prvkem salónku v době otevření Ještědu byl velký stůl – měl 
černou laminovanou desku, která imitovala eben, a okraje z masivního 
jasanu. Kolem stolu byla umístěna pohodlná křesla – vysoké sedáky 
na nerezovém rámu byly potaženy bílou kůží. Architekt Otakar Binar, 
autor ještědských interiérů dodává: „Celá stavba Ještědu byla 
na tehdejší dobu nová, používaly se nové technologie i materiály. 
Připadalo mi, že klasické dřevo se do interiéru nehodí. Proto vznikly 
nábytkové moduly (tzv. háčka), které se uplatnily na hotelových 
pokojích a byly natřené na černo. Černá barva se pak promítala i do 
jiných částí interiérů, jejich barevnost byla postavena na kontrastu – 
v salónku například velká černá matná plocha stolu a k ní bílá kožená 
křesla.“ Barevný akcent v salónku dodávala nástěnná tapiserie 
Vladimíra Křečana v jasných červených a oranžových tónech, stejně 
jako oranžové lněné ubrousky pro anglický způsob prostírání.

Výroba replik
Ani dnes nebyla výroba nábytku pro salónek jednoduchá. 
Většina procesů se musela zpracovávat ručně, každé křeslo 
je originál. Stůl má na délku pět metrů a povrch jeho desky 
je tvořen bukovou dýhou. Finální vrstva desky je namořena do 
odstínu ebenového dřeva a překryta několika vrstvami kvalitního 
tvrdého laku. Celý stůl je složený z dvanácti listů dýhy. Váží 
dvě stě kilogramů a je stejně jako původní stůl pevně připevněn 
k podlaze. Kožená křesla při výrobě procházela třemi dílnami – 
zámečníci nejprve vytvořili základní nerezovou konstrukci, 
truhláři potom ručně na každý rám vytvářeli sedáky, a na závěr 

čalouníci z bílé kůže stříhali jednotlivé proužky, které pak znovu 
sešívali k sobě a spolu s molitanem aplikovali na sedáky.

Spolupracovníci
Investor: JEŠTĚD 73
Autor návrhů a technické dokumentace: akad. arch. Otakar Binar
Odborná technická spolupráce: Ing. Rudolf Hřebřina, 
Inženýring staveb, s.r.o.
Dodavatel: Ing. Jaroslav Kašpar – duoton
Realizace: Interiéry RS CZ, s. r. o.
Hlavní práce: výroba stolu s černou deskou, 
bílá kožená křesla, výměna koberce

Dárci
Obnovu salónku podpořilo více jak čtyřicet dárců většími i menšími 
částkami. Celkem se podařilo nashromáždit téměř 500 tisíc 
korun. Největší dárci jsou uvedeni zde, veliké poděkování však 
patří každému, kdo Ještěd podpořil. Vysílač a hotel Ještěd je 
v soukromých rukou, jeho vlastníky jsou České Radiokomunikace, a.s., 
které práce v salónku podpořili i finančně. Stejně tak na obnovu 
salónku přispěl – a to největší částkou ze všech – provozovatel 
hotelu a restaurace, společnost JEŠTĚD, spol. s r.o. Majitelem 
nábytku, který jsme pořídili výhradně ze sponzorských darů 
a příspěvků, je naše organizace JEŠTĚD 73 a s provozovatelem 
restaurace jsme po dokončení prací v salónku podepsali Smlouvu 
o výpůjčce, která stanoví podmínky, jak nábytek užívat.



Čísla



NÁKLADY
spotřeba materiálu 59 754 Kč

služby 92 728 Kč

odpisy 9 165 Kč

bankovní poplatky 27 Kč

NÁKLADY CELKEM 161 674 Kč

AKTIVA
dlouhodobý hmotný majetek 549 910 Kč

oprávky −9 165 Kč

nárok na dotaci 36 548 Kč

pokladna 11 000 Kč

účty v bankách 51 467 Kč

náklady příštích období 524 Kč

AKTIVA CELKEM 640 284 Kč

VÝNOSY
veřejná sbírka 125 033 Kč

grant Libereckého kraje 36 548 Kč

úroky 93 Kč

VÝNOSY CELKEM 161 674 Kč

PASIVA
fondy – dary 601 948 Kč

dodavatelé 38 336 Kč

PASIVA CELKEM 640 284 Kč

Hlavním zdrojem peněz na naše aktivity v uplynulém roce byly 
dary – od firem i jednotlivců a dále od lidí, kteří přispěli Ještědu 
v rámci veřejné sbírky. Nakládání s veřejnou sbírkou a pohyby 
na zvláštním účtu kontroluje Krajský úřad Libereckého kraje, 
který sbírku dle zákona povolil. Vyúčtování jsme předložili 
k 31. 12. 2013 a kontrola konstatuje, že nashromážděné peníze 
byly využity správně, dle Zákona o veřejných sbírkách.

GRANTY A PROJEKTY
Grantový fond Libereckého kraje / Propagace obnovy salónku – 36 548 Kč 
Představení odborné veřejnosti a sponzorům, tisk letáků o rekonstrukci pro návštěvníky Ještědu, webová stránka, 
aktualizace jedné z infotabulí na ochozu, představení a pozvání veřejnosti v rámci Oslav Ještědu 2013.



Poděkování



Díky patří každému z vás, kdo naše úsilí podpořil nebo se k tomu 
chystá. Pokaždé, když na bankovním účtu přibyl nový řádek s novým 
dárcem, jsme se radovali a byli vděční. Nejen za peníze, které nám 
umožní uskutečnit plány, ale i za podporu a povzbuzení do další práce.

S konkrétním poděkováním se pak obracíme na pana Otakara Binara, 
autora původních ještědských interiérů, který se ještě dnes 
po tolika letech ochotně chopil svého náčiní a spolupracuje s námi 
na vzniku technických podkladů pro výrobu replik originálního  
nábytku. Jeho životní síla je pro nás inspirací. A na závěr ještě 
poděkování rodině architekta Karla Hubáčka, za podporu a důvěru.

Liberecký kraj
JEŠTĚD, spol. s r.o.
České Radiokomunikace, a. s.
Blanka Kohoutová
Hubáčkovi
Eliška Richtrová
ALLPACK s.r.o.

FILINGER a.s.
Konsepti
Advokátní kancelář SPOLAK
Gemini oční klinika
DIZ Bohemia
UNITHERM, s.r.o.
Horák Elektro Jablonec nad Nisou

Sídlo: Horní Hanychov 153, Liberec 8, 460 08
IČ: 226 06 378
Bankovní spojení: 
běžný účet 254380226/0300, ČSOB Jablonec nad Nisou
účet veřejné sbírky 259826549/0300, ČSOB Jablonec nad Nisou
E-mail: info@jested73.cz
Datum založení: 11. 7. 2012
Číslo registrace: VS/1-1/89459/12-R
Registrace provedena: Ministerstvem vnitra ČR
Spolek zastupuje navenek:
Monika Čepelková, pověřena plnou mocí ze dne 30. 5. 2013
e-mail: cepelkova@jested73.cz
Předsedkyně spolku: Mgr. Milena Lánská
e-mail: lanska@jested73.cz
Rada spolku:
Milena Lánská, Petr Šmaus, Róbert Priščák

Použité fotografie © Šimon Pikous, Ivo Lánský (salónek).
Struktivní model Ještědu: Lukáš Darda.



Veřejná sbírka na obnovu původních 
interiérů a pomoc Ještědu pokračuje. 
Děkujeme za vaši podporu.  
Zvláštní účet veřejné sbírky:  
259826549 / 0300
Sbírka je povolena a kontrolována Krajským úřadem Libereckého kraje. www.jested73.cz


